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Transportudvalget har i brev af 20. december 2011 stillet mig 
følgende spørgsmål (TRU alm. del), som jeg hermed skal besvare. 
Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen (V).

Spørgsmål nr. 257:

Kan ministeren bekræfte, at IC4 togene er udstyret med Olivetti 
togcomputere, der er baseret på teknologi fra 90’erne og kan 
ministeren garantere, at IC4 togenes nuværende computersystem 
kan kommunikere problemfrit med fremtidens ERTMS-systemer, der 
vil være baseret på den nyeste teknologi?

Svar:

DSB har oplyst følgende:

”IC4-togene er ikke udstyret med Olivetti-computere. Der er derimod 
tale om tog-computere, hvor de essentielle dele udgøres af Siemens 
industriprocessorer. 

Når ERTMS skal indføres berøres alle togtyper, der kører i Danmark 
på det pågældende tidspunkt, IC4 inklusiv. ERTMS skal derfor 
indbygges i tog med meget varierende alder af togcomputere, og der 
skal derfor designes og sikkerhedsgodkendes en indbygning i hver 
togtype. Denne opgave indgår i det landsdækkende signalprojekt, 
som gennemføres af Banedanmark.”

Med venlig hilsen

Henrik Dam Kristensen
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